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   Звук [ɑ̃] – носовий, заднього ряду 

написання позиція приклади 

an 

am 

en 

em 

 кінець слова та перед приголосним 

  

 

divan 

lampe 

centre 

ensemble 

an m,  quand, lent, lente, grand, grande, il pend, vent m, dans, chant m, jambe f, 

branche f,  l’étudiant m, l’étudiante  f, entrer, les vacances, prendre, attendre, 

français m,   France f, souvent, temps m, langue f, novembre m, danser, il danse, 

chanter, il chante.  

 

  Звук [ɔ̃] – носовий середнього ряду. 

написання позиція приклади 

on 

om 

кінець слова та перед приголосним  bon 

pompe 

om, om  [ɔ]̃ – ton, son, bon, don m, raison f, saison f, chanson f, charbon m,  pont m, 

pompe f, longue, monde m,     

crayon m, maison f, monter, montrer, consulter,  question f,  onde f, ronde,  bombe f,  

pompe f, longue, monde m,    monstre m,     longtemps       

 

  Звук [ɛ̃] – носовий 

написання позиція приклади 

in 

im 

ain 

aim 

ein 

yn  

ien [jɛ̃] 

кінець слова та перед приголосним matin 

simple 

main 

faim 

plein 

yn, synthèse 

bien 

in, im, ain, aim, ein, en. [ɛ]̃ – l’institut m, faim f, matin m, l’examen m, main f, bien, 

vingt, printemps m, à bientôt, pain m, fin f, sain, teint m, vain, [ɛ:̃] – quinze, cinq, 

mainte, peintre m, simple, teindre, province f. 

  Звук [œ̃] – носовий, вимовляється як [ɛ̃] 

написання позиція приклади 

un 

um 

кінець слова та перед приголосним brun 

parfum 

lundi m, parfum m, un, chacun, tribun m, emprunter, quelqu’un, commun, humble, 

défunte. 

Деназалізація, тобто зникнення носової артикуляції, має місце при 

подвоєнні -nn-, -mm-, а також при наявності наступного після -n-, -m- 



голосного, напр.: il prend [il-‘pʁɑ̃] – ils prennent [il-‘pʁɛn], certain [sɛʁ-tɛ]̃– certaine 

[sɛʁ-tɛn]. 

Звук [j] – напівголосний. 

написання позиція приклади 

 i 

 

il 

 

ill 

 

ill [ij] 

перед 

голосним 

після 

голосного 

після 

голосного 

після 

приголосного 

miel 

 

vermeil 

 

abeille 

 

famille 

Винятки: ville [vil], mille [mil], tranquille [trɑ̃kil]. 

[j] – fille f, famille f, vieille, taille f,   billet m, travailler, payer,  essuyer, employer, 

balayer, pièce f, Marseille, Montreuil, miel m, ciel m, nièce f,   miette f,  indien, 

italien, gardien m,   musicien m,  bataille f, pagaille f, muraille f, ailleurs ; pareil, 

vermeil, conseil m, bouteille f, deuil m, seuil m,  ;   concierge,     bienvenue 

 

  Звук [ɥ] – напівголосний. У положенні перед голосним 

промовляється дуже коротко та утворює з ним один склад. 

написання позиція приклади 

 u перед голосним  huit, ruelle 

[ɥ] – lui, puis, nuit f, pluie f, fuite f, suie f, suite f, poursuite f, Suisse f, cuisine f, conduite 

f,  fruit m, bruit m, puis-je, depuis, aujourd’hui, cuisine f, tuer, conduire, construire, 

traduire, je suis.  

  Звук [w] – напівголосний. Голосний [u] в позиції перед голосним 

вимовляється дуже коротко і утворює із ним один склад. 

написання позиція приклади 

ou [w] перед голосним оui, jouer, jouet 

oi [wa] перед приголосним soir 

oi [wɑ] Після групи неподільний 

приголосних 

trois 

oin [wɛ̃]  coin 

[wi] – oui, l’ouïe, Louis;  [wi:] – éblouir, ouïr, Louise; [we] – doué,  louer, nouer; [wε] 

– il louait, il nouait, ouest;   

[wa] – moi, toi, loi f, voix f, je crois, fois f, droit m, trois, choisir, sois, soyez, mois m;  

[wa:] – soir m, poire f, la Loire, voir, croire, foire f, noir, laboratoire m, au revoir;    

Звукосполучення [wɛ:̃] позначається на письмі буквами oin.  [wɛ]̃ – moins, point 

m, avoir besoin, soin m, loin, foin m, coin m; [wɛ:̃] – joindre, moindre, pointe f, jointe, 

pointure f.  


